
Zápis z 32. výroční členské schůze  
Českého svazu chovatelů masného skotu, z.s. 

Hotel Skalský dvůr, 24. 9. 2021 
 
Prezence 
Na VČS bylo pozváno celkem 1111 členů z toho 660 řádných členů, 448 zájmových a 13 čestných. 
Přítomno při zahájení: 96 řádných členů + 78 plných mocí (celkem 174 platných hlasů) a 13 
zájmových a 2 čestní členové, hosté a zaměstnanci svazu. Prezenční listina je součástí zápisu. 
 
Zahájení schůze 
Schůzi z pověření výboru zahájil a řídil Mgr. Jindřich Terč: 

- schůze byla v souladu se stanovami řádně svolána 
- přivítání hostů 
- informace o zaslání dvou podnětů ráno před VČS (s žádostí o prošetření) předsedovi revizní 

komise Ing. Davidovi Hruškovi Ing. Vladimírem Šaškem (členem Rady PK AA) – a) týkající se 
svolání výboru 23.9.2021 na následující ráno 24.9, což odporuje stanovám 
b) rozporu týkající se plných mocí 
Předseda revizní komise požádal při pracovní schůzce členů výboru, která se konala od 8:30 
(před zahájením VČS), o reakci na tyto podněty na začátku jednání členské základny – jejich 
vysvětlení: 

 
1. Jungwirth - nejednalo se o sezvání řádného jednání výboru, ale pouze o svolání pracovní 

schůzky členů výboru s cílem dořešit organizační záležitost na VČS (členy komisí, formulace 
bodů do usnesení apod.) 

2. Malát – omluvil se za chybnou interpretaci v pozvánce na VČS, kde bylo uvedeno, že plné 
moci k zastoupení při hlasování musejí být ověřené, ale není tomu tak (Stanovy toto 
neukládají). Tento rozpor byl všem vysvětlen dotazujícím i před VČS. Prezentaci a vydávání 
volebních lístků dohlížela přizvaná notářka JUDr. Hornyšová, která dohlížela i nad 
správností plných mocí 

 
- Ing. Vladimír Šašek (člen Rady PK AA) – vystoupil s žádostí o zařazení bodů, se kterými 

plénum seznámil, do programu VČS a závěrů následně do usnesení 
Upřesnění/vysvětlení (Terč) – první z bodů předložených Ing. Šaškem bude do usnesení 
zakomponován (vzešlo z otevřeného jednání výboru ČSCHMS dne 23.9. a zformulováno do 
usnesení).   
Hlasování: Kdo je pro, aby ostatní body přednesené Ing. Šaškem byly zařazeny/doplněny do 
programu VČS schůze?  
Pro: 74, Proti: 77, Zdržel: 13 
Závěr: Předložené body nebudou zařazeny do programu VČS s výjimkou prvního bodu, který bude 
uveden v návrhu usnesení.  
 

- Seznámení s programem VČS 
- Notářský dohled: JUDr. Hana Hornyšová 

 
Program: 
1. Volba volební, návrhové a mandátové komise, volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
2. Zpráva o činnosti ČSCHMS za uplynulé období 
3. Vystoupení hostů  
4. Zpráva revizní komise za uplynulé období 
5. Představení kandidátů + volba předsedy ČSCHMS a členů revizní komise ČSCHMS 
6. Zpráva o hospodaření ČSCHMS v uplynulém hospodářském roce 
7. Návrh plánu činnosti svazu na další období + návrh rozpočtu 



8. Různé, diskuze 
9. Usnesení 
10. Závěr 
 
Hlasování: Program byl schválen jednomyslně. 
 
1. Volba komisí 
- volební komise: Ing. Pavel Káčer (předseda), Ilona Bartůňková, Miluše Nováková 
- návrhová: Ing. MVDr. Anton Herman (předseda), Ing. Jan Machač, František Farka 
- mandátová: Milan Šebelka (předseda), Ing. Tomáš Martinek, Jitka Hatláková 
- zapisovatel: Ing. Pavla Vydrová 
- ověřovatel: Ing. Jan Chroust, Ing. Jan Zuzánek 
 
Hlasování: Schváleno jednomyslně. 
 
2. Zpráva o činnosti ČSCHMS 2020/2021  
Přednesl předseda Ing. Václav Jungwirth: 

Přednesl detailní zprávu o činnost svazu – výčet hlavních aktivit  svazu + základní údaje o 
členské základně, počty krav v KUMP, počty vystavených POP, počty plemenic zapsaných v PK, 
počet vybraných býků, počty lineárních hodnocení a informace z oblasti obchodních aktivit. 
Informace o uskutečněných aktivitách (výstavy, semináře, další chovatelské akce, jednání, atd.), 
odborné projekty, zastoupení ČSCHMS v odborných komisích, mezinárodní spolupráce, 
připomínkování legislativy, administrace dotací, propagační činnost a publikování atd. 

Kompletní zpráva je k nahlédnutí na sekretariátu Svazu. Prezentace na webu ČSCHMS. 
 

3. Vystoupení hostů  
Ing. Jindřich Fialka (náměstek pro řízení sekce zemědělství a potravinářství MZe)  
Ing. David Kuna (ředitel Odboru environmentálních podpor PRV MZe) – prezentace: aktuální stav 
vyjednávání SZP (prezentace na webu ČSCHMS) 
Ing. Bohdan Osoha (ministerský rada, Oddělení koordinace CC) – omluvil Ing. Kateřinu Bělinovou, 
CIA (ředitelku Odboru přímých plateb), která je pracovně zaneprázdněná (prezentace na webu 
ČSCHMS) 
Ing. Zdenka Majzlíková (ředitelka České plemenářské inspekce): informace z oblasti kontrol  
Ing. Miloš Pinkas (ředitel Odboru pro vztahy s EU) – dohoda o podobě SZP (prezentace)  
doc. Ing. Josef Kučera, PhD. (Českomoravská společnost chovatelů, a.s.) – poděkoval za spolupráci, 
poděkoval za zapojení chovatelů do ověřování původu přes SNP (genotypování) 
Ing. Jaroslav Šebek (předseda ASZ ČR) – poděkoval za spolupráci a představil koncept podpory 
malých farem 
Ing. Milan Boleslav (SMO) – poděkoval za spolupráci se svazem a nevládními organizacemi 
 
Další přítomní hosté: Ing. Pavel Král + Marian Bílý (Svaz chovatelů českého strakatého skotu, z.s.), 
Ing. Vít Škaryd, Ph.D. (ministerský rada, Oddělení živočišných komodit a ústřední evidence zvířat) 
 
4. Zpráva revizní komise 
Přednesl předseda revizní komise Ing. David Hruška:  

Představil jmenovitě členy revizní komise, kteří se pravidelně schází a řeší podněty a 
kontrolu nad hospodařením svazu. Dne 9. 8. 2021 byla v účetní firmě paní Šelepové provedena 
kontrola hospodaření a porovnání položek rozvahy. Ředitel obeznámil komisi s výsledky 
hospodaření a obchodní činnosti svazu. Přítomný byl také předseda Svazu Ing. Jungwirth, omluven 
Ing. Válek.  

V průběhu roku řešila revizní komise několik podnětů ze strany chovatelů – předseda 
seznámil plénum s obsahem.  



Revizní komise v přednesené zprávě o hospodaření za uplynulé období neshledala žádné 
nesrovnalosti a nedostatky, k předloženému výsledku hospodaření nemá připomínek a nemá žádné 
doplňující ustanovení. Doporučuje členskému shromáždění účetní závěrku ke schválení. 

 Kompletní zpráva je přílohou zápisu. 
 

5. Volba předsedy a revizní komise  
Ing. Pavel Káčer (předseda volební komise) seznámil členy s průběhem voleb – chovatelé budou 

mít možnost položit kandidátům otázky k zodpovězení. 
 Představení kandidátů na předsedu:  
- současný předseda Svazu pan Ing. Václav Jungwirth – předseda představenstva ZD Brloh s 

chovem AA 
- RNDr. Martin Tichý - chovatel a zástupce Klubu chovatelů plemene DX 

 
Předseda volební komise Ing. Pavel Káčer:  

Seznámení přítomných s návrhem na tajné hlasování. Přítomno v tuto dobu 98 řádných členů + 
82 plných mocí, tedy 180 platných hlasů s právem volit. VČS je dle jednacího a volebního řádu 
usnášeníschopná. Na průběh voleb bude dohlížet notářka JUDr. Hana Hornyšová. 

Seznámení s kandidáty do Revizní komise (voleno bude pět členů).: Ing. Jan Hromas, Ing. 
David Hruška, Adolf Loos, Ing. Vladimír Šašek, Ing. Štěpán Šebelka, Ing. Luboš Šilhavý, Ing. 
Miroslav Švec 

Volební lístek je platný, pokud je na něm napsáno pět a méně jmen navržených kandidátů, při 
vyšším počtu je lístek neplatný. 

 
Hlasování: Kdo je pro tajnou volbu členů revizní komise a předsedy ČSCHMS?   

        PROTI: 0; ZDRŽEL: 0; PRO: 180  odsouhlasena tajná volba 
 

Tajná volba 
Zelený lístek = volba revizní komise (5 a méně jmen) 
Modrý lístek = volba předsedy (nevyplněný = neplatný)  
Sčítání hlasů za zavřenými dveřmi za účasti notářky JUDr. Hany Hornyšové a členů volební a 
mandátové komise.  
 
Revizní komise: 180 hlasovacích lístků, 2 neplatné 
Ing. David Hruška 161 => zvolen 
Adolf Loos 148 => zvolen 
Ing. Luboš Šilhavý 123 => zvolen 
Ing. Vladimír Šašek 108 => zvolen 
Ing. Jan Hromas 104 => zvolen 
Ing. Štěpán Šebelka 98 => nezvolen 
Ing. Miroslav Švec 94 => nezvolen 
 
Předseda: odezvdáno178 platných hlasovacích lístků 
RNDr. Martin Tichý => 93 hlasů => zvolen  
Ing. Václav Jungwirth 85 hlasů => nezvolen 
 
Závěr: Předsedou ČSCHMS na nadcházející čtyřleté období se stal RNDr. Martin Tichý a předsedou 
revizní komise byl jejími novými členy zvolen opětovně Ing. David Hruška.  
 
6. Zpráva o hospodaření ČSCHMS v hospodářském roce 2020/2021 
Přednesl ředitel svazu Kamil Malát:  

Hospodaření k 30. 6. 2021 vychází ze schváleného rozpočtu, hodnotí ho jak výbor, tak 
revizní komise. Účetní zisk je 3.239.862,93 Kč, daňová povinnost pro tento rok ve výši 618.830 Kč. 



Malát vysvětlil hlavní důvody vedoucí k dosažení HV. Kompletní uzávěrka byla spolu s pozvánkou 
zveřejněna v předstihu v úložišti MaSkotBox.   

Kompletní zpráva je k nahlédnutí na sekretariátu Svazu. 
 

Šašek – vznesl dotaz ohledně volných prostředků a naakumulovaného zisku - jaká je jejich aktuální 
výše?  
Malát – disponujeme čtyřmi účty a v součtu se jedná o částku 10 – 12 milionů Kč - nerozdělený zisk 
z minulého období 
Nejdl – byl by pro schvalování inventury a prostředků na BÚ při VČS 
Malát – výbor nedal doporučení na zveřejnění těchto informací – pokud tento požadavek vzejde 
z jednání výboru, budou tyto informace zveřejňován od příští VČS  
 
Hlasování: Kdo je pro schválení zprávy o hospodaření tak jak byla předložena? PRO: 155, PROTI: 0, 
ZDRŽEL: 0 
Závěr: Zpráva o hospodaření za rok 2020/2021 byla schválena.   
 
7. Plán činnosti svazu na další období a návrh rozpočtu 2021/2022 
Přednesl ředitel svazu Kamil Malát: 

Návrh přebytkového rozpočtu ve výši 32,13 mil. Kč na straně nákladů, výdaje ve výši 32,71 mil. 
Kč (+580 tisíc Kč). Rozpočet vychází z výsledků hospodaření minulých let, s ohledem na objem 
obchodování a dalších plánovaných činností. 

Návrh plánu činnosti byl představen formou prezentace – prezentace na vyžádání?  
Kompletní zpráva k nahlédnutí na sekretariátu svazu. 

 
Hlasování: Kdo je pro schválení plánu činnosti? PRO: 152, PROTI: 0, ZDRŽEL: 0 
Závěr: VČS schvaluje návrh plánu činnosti a rozpočet na rok 2021/2022. 
 
8. Různé 
Placandová – nevyhovující termín VČS; Malát – VČS musí proběhnout po účetní uzávěrce a před 
odevzdáním daňového přiznání nejpozději k 30.9.2021   
Loos – poděkoval za včerejší diskusi chovatelů a za účast a věří v současný trend, požádal, aby body, 
jejichž projednání při VČS bylo zamítnuto, byly v průběhu roku prodiskutovávaly na úrovni klubů a 
výboru 
 
9. Usnesení 
Usnesení přednesl předseda návrhové komise Ing. MVDr. Anton Herman. Usnesení je doloženo 
v příloze. 
Hlasování: Kdo je pro přijetí usnesení? PRO: 148, PROTI: 0, ZDRŽEL: 0 
Závěr: Jednohlasné přijetí usnesení => schváleno všemi aktuálně přítomnými oprávněnými voliči. 
 
10. Závěr  
Schůzi ukončil předsedající Mgr. Jindřich Terč ve 14 hodin.  
 
Na Hotelu Skalský dvůr, dne: 24. 9. 2021 
 
 
Zapsala:        Pavla Vydrová           Ověřili:  

 
……………………………………     …………………………………… 

          Ing. Jan Chroust  
 
         …………………………………… 

Ing. Jan Zuzánek 



Usnesení z Výroční členské schůze 

Českého svazu chovatelů masného skotu  

Hotel Skalský Dvůr, 24. září 2021 

I. Konstatuje: 
 

1. schůze byla řádně svolána dle stanov Svazu 
2. k datu konání schůze sdružuje celkově 1124 členů, z toho: 660 řádných • 448 

zájmových • 16 čestných 
3. schůze se zúčastnilo 180 členů řádných s hlasovacím právem, 13 členů zájmových a 2 

čestní, 8 hostů 
 

II. Výroční členská schůze bere na vědomí: 
 

1. Zprávu o činnosti svazu za hospodářský rok 2020/2021 
2. Zprávu revizní komise 
3. Diskusní příspěvky všech hostů a členů ČSCHMS 
4. Volbu předsedy svazu: RNDr. Martin Tichý 
5. Volbu členů revizní komise ve složení: Ing. David Hruška, Ing. Jan Hromas, Ing. 

Vladimír Šašek, Ing. Luboš Šilhavý, Adolf Loos 
 

III. Výroční členská schůze schvaluje: 
 

1. Zprávu o hospodaření svazu a účetní uzávěrku za hospodářský rok 2020/2021 
2. Návrh rozpočtu na hospodářský rok 2021/2022 
3. Návrh plánu činnosti svazu na období 2021/2022 

 

IV. Výroční členská schůze ukládá a pověřuje vedení svazu: 
 

1. Ředitele svazu provést ve spojitosti s volbou předsedy svazu a členů revizní komise 
změny v zápise ČSCHMS ve spolkovém rejstříku vedeným Městským soudem v Praze. 
Usnesení obsahuje závěry projednané na předchozím otevřeném jednání výboru 

spolku konaného dne 23.9.2021: 

2. Ukládá předsedovi spolku řešit personální obsazení inspektorů. 
3. Ukládá předsedovi spolku povinnost připravit do následující členské schůze návrh na 

změnu stanov tak, aby rady plemenných knih získaly kompetence k rozhodování o 
všech aspektech šlechtění včetně návrhu metodických postupů. 
 

Hotel Skalský Dvůr, dne 24. září 2021  

MVDr. Ing. Anton Herman 

předseda návrhové komise 



Zpráva revizní komise (RK) Českého svazu chovatelů masného skotu  

pro Výroční členskou schůzi konanou 

v Hotelu Skalský Dvůr, 24. září 2021 

 

Revizní komise pracuje od září roku 2017 ve složení: předseda Ing. David Hruška, členové Marie 

Šilhanová, Ing. Luboš Šilhavý, Ing. Jan Hromas, Ing. Miloslav Válek. 

Revizní komise jednala dne 9.8.2021 v sídle účetní firmy svazu v Brodcích nad Jizerou. Přítomni byli 

všichni výše jmenovaní  členové RK, ředitel ČSCHMS Kamil Malát, Dis., předseda ČSCHMS Ing. 

Václav Jungwirth a paní účetní Eva Šelepová, omluven byl Ing. Miloslav Válek. 

Revizní komise průběžně sledovala a hodnotila plnění hlavních úkolů vyplývajících z jednání 

výboru a předkládaných výsledků Svazu, řešila podněty jí adresované, při vlastním jednání 

v Brodcích byla obeznámena zejména s hospodařením Svazu za minulé účetní období k 30.6.2021.  

Na základě těchto poznatků předkládá členskému shromáždění k posouzení následující závěry, 

doporučení a stanoviska: 

1. Činnost Výboru ČSCHMS 
 

Výbor Svazu se v uplynulém roce sešel k 3 řádným zasedáním (1 x online, 2 x s osobní účastí). Ze 

všech jednání jsou pořízeny zápisy s úkoly a opatřeními. K činnosti Výboru není připomínek. 

2. Hospodaření Svazu 
 

Vedení účetnictví, na základě vyjádření předsedy ČSCHMS, který je za řádné hospodaření Spolku 

zodpovědný a po objasnění a rozklíčování vybraných položek hospodaření RK k předloženému 

výsledku hospodaření nemá připomínek.  

Stav k 30. 6. 2021 
Účetní zisk    3 239 863 Kč 
Základ daně   3 270 469 Kč  
Daňová povinnost  621 300 Kč 
 

3. Projednávání podnětů k prošetření žádostí adresovaných RK 
 

Za uplynulé období byl RK podán jeden podnět k prošetření společností REDU spol. s.r.o. ze dne 

16.7.2021. 

 Podnět se týkal přesnosti a spolehlivosti výpočtu plemenných hodnot u importovaných 

zvířat a jejich potomstva, Zápisu do PK, Výstupů KUMP, přejímání dat a PH ze zahraničí, 

legislativních nesrovnalostí – kompetencí ke schvalování změn jednotlivými orgány svazu za 

uplynulá období 2013-2019. 

 První reakce Svazu v podobě písemné odpovědi ředitelem Malátem je ze dne 21.7.2021 

(resp. 27.7.2021 – její doručení), druhá písemná reakce na podnět předaný RK pracovníkům Svazu 

je datována dnem 9.8.2021 a zároveň je doporučena osobní schůzka s odbornými pracovníky Svazu 

odpovědnými za tuto oblast, jeho vedením, členy RPK Charolais a RK. Tato schůzka se uskutečnila 



7.9.2021 na BVV. Z diskuze probíhající na této schůzce byl vytvořen schválený zápis k němuž RK 

zaujala svá stanoviska a doporučení. 

 

Častolovice, 22. září 2021     

 

Revizní komise Českého svazu chovatelů masného skotu: 

 

Ing. David Hruška 
Marie Šilhanová 
Ing. Luboš Šilhavý 
Ing. Jan Hromas 
Ing. Miloslav Válek 


